
Atkurtam valstybinės lietuvių kalbos statusui – 30 metų

1988 m. lapkričio 18 d. tuometinė Lietuvos Konstitucija buvo papildyta
straipsniu, įteisinančiu lietuvių kalbos vartojimą viešojo gyvenimo srityse. Tai
buvo pirmasis žingsnis atkuriant ir įteisinant  valstybinės lietuvių kalbos statusą.
Atkūrus Lietuvos nepriklausomybę teisiškai šį lietuvių kalbos statusą galutinai nustatė
dabar galiojanti 1992 m. Lietuvos Respublikos Konstitucija ir 1995 m. priimtas Lietu-
vos Respublikos valstybinės kalbos įstatymas.

Minint atkurto valstybinės lietuvių kalbos statuso 30-metį norėtume padėkoti visiems
visaginiečiams, savo reikšmingu darbu prisidėjusiems įtvirtinant valstybinės lietuvių kalbos statusą savivaldybėje, už meilę
ir pagarbą lietuvių kalbai, jos puoselėjimą, atsakingą, kruopštų ir nuoširdų darbą mokant ir testuojant kitakalbius
savivaldybės gyventojus.

Savivaldybės merė Dalia ŠTRAUPAITĖ
Administracijos direktorius Sergej MICKEVIČ

Mieli studentai, 
ne tik ši diena, bet ir kiekvienas rytojus priklauso Jums.

Tai suvokdami galite formuoti jį tokį, kokio kiekvienas norite.
Džiaugiamės, kad mūsų studentai yra aktyvūs ir atviri idėjoms.

Žinių bei iniciatyvų kupini jauni, protingi žmonės yra geriausias pokyčių variklis. Tokio
ryžto ir drąsos reikia mūsų savivaldybei ir šaliai, į tokius Jus – savo ateitį – su viltimi
žiūrime mes visi. 

Linkime Jums ryžto, atkaklumo ir pasitikėjimo savimi, neblėstančio džiaugsmo bei
neišsenkančios jaunatviškos energijos. 

Džiaugsmingos ir prasmingos šventės!
Savivaldybės merė Dalia ŠTRAUPAITĖ

Administracijos direktorius Sergej MICKEVIČ

Tarptautinė studentų diena 
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Administracijos direktorius Sergejus Mickevičius infor-
muoja apie vykdomą veiklą.

Директор администрации Сергей Мицкевич информи-
рует о выполняемой работе.

По словам мэра, Висагинас по
праву считается городом теат-
ралов, и как руководитель са-

моуправления Даля Штраупайте не
отказывается от любой возможности
порадовать жителей - любителей
теат ра. Во время встречи были об -
суж де ны вопросы проведения и ор -
 гани зации фестиваля в следующем
году. Уже намечено, что фестиваль

Suteikta negrąžintina finansinė parama

Visagino savivaldybės administracija informuoja,
kad 2018 m. lapkričio 7 d. pagal Visagino savivaldybės
administracijos direktoriaus įsakymą Nr. ĮTV-E-290 bei
atsižvelgiant į Visagino savivaldybės smulkiojo ir vidu-
tinio verslo plėtros priemonės lėšų paskirstymo komi-
sijos rekomendaciją buvo suteikta negrąžintina
finansinė parama (de minimis pagalba) iš Smulkiojo ir vidutinio verslo plėtros prie-
monės: UAB „Monrema“ – 1746,00 Eur be PVM, MB „Sveikatos laboratorija“
– 1932,00 Eur įrangai bei paslaugoms įsigyti.

Ждем фестиваль 
«Vasara 2019»

Недавно мэр самоуправления провела рабочую
встречу с директором театрального фестиваля
«Vasara». Напомним, что в августе 2018 года в городе
впервые состоялся этот фестиваль, доставивший не-
мало радости поклонникам театра. 

продлится две недели. В рамках это -
го цикла - спектакли, мастер-классы,
творческие встречи. Уже из   вестно,
что свое участие в висагинском теат-
ральном марафоне лета 2019 под-
твердили такие известные актеры,
как Дмитрий Певцов, Людмила Чур-
сина, Елена Камбуро ва, Валерий
Гаркалин. Планиру ются по  становки
известных теат ров из Мос квы, Санкт-

Петербурга, Тбилиси, Одессы и дру-
гих городов.

Определено время проведения
фестиваля - с 19 июля по 4 августа.
А завершится этот театральный
праз д ник как раз накануне дня го-
рода и будет приурочен к мероприя-
тиям, посвященным дню рождения
Висагинаса.►

Varmės Lidzbarkas garsėja tur -
tinga istorija ir įstabia gamta – jis
ilgą lai ką buvo Lenkijos vyskupų

rezidencija, šis kraštas Lenkijai ir pa -
sauliui dova nojo daugybę įžymių dva -

Lapkričio 9 d. Visagino savivaldybės merė Dalia Štraupaitė dalyvavo Lietuvos
savivaldybių asociacijos (LSA) tarybos posėdyje. Pagrindiniu posėdžio diskusijų
objektu tapo gyventojų pajamų mokestis (GPM). 

Savivaldos vadovai priėmė nutarimą reikalauti, kad dėl centrinės valdžios priimtų
sprendimų, mažinančių savivaldybių pajamas, savivaldybėms būtų kompensuo-
jama didesnė dalis GPM.

Savivaldos vadovų nuomone, jei savivaldybių GPM netektys susidaro dėl centrinės
valdžios sprendimų (pvz., padidinamos neapmokestinamos pajamos) – tai 80 procentų
netekčių naštos turėtų tekti valstybės biudžetui, o 20 procentų savivaldybių biudže-
tams.

Pažymėtina, kad GPM yra pagrindinis savivaldybių pajamų šaltinis savarankiškoms
funkcijoms vykdyti, o jo mažinimas smarkiai sumažintų savivaldybių finansinį savaran-
kiškumą.

Graži
draugystė
sutvirtinta
sutartimi 
Lapkričio 12 d. Visagino savivaldybė, atstovaujama Visagino savival dy -

bės merės Dalios Štraupaitės, ir Varmės Lidzbarko savivaldybė, atstovaujama
savivaldybės burmistro Jaceko Višniovskio, iškilmingai pasirašė bendradar-
biavimo sutartį dėl bendradarbiavimo vietos savivaldos vystymosi, švietimo,
sporto, kultūros, turizmo ir verslo srityse. 

sininkų, čia kūrė Nikolajus Kopernikas
ir kiti iškilūs žmonės, praturtinę mokslo,
kultūros ir dvasingumo lobyną.

Susitikimo pabaigoje Visagino ir
Var mės Lidzbarko savivaldybių vadovai

apsikeitė simbolinėmis atminimo dova -
no mis. Visagino savivaldybės merė
Dalia Štraupaitė pažymėjo, kad abi
savivaldybės greitai rado bendrą kalbą
ir daugybę sąlyčio taškų būsimiems
projektams, bei pasidžiaugė, kad Var -
mės Lidzbarko ir Visagino savivaldybės
draugystę įprasmino simboliniu laiko-
tarpiu – lapkričio 11 d. Lenkijos Res -
pub lika minėjo Nepriklausomybės
šimt metį.

LSA tarybos
posėdyje

►

Мэр самоуправления Даля
Штраупайте: «Обращаюсь к
висагинцам с предложением

обсудить тему бездомных животных.
Периодически в социальных сетях
возникают дискуссии по этому во-
просу, жители час то спорят, высказы-
вают свое отношение к бездомным
кошкам и собакам, и отношение это
разное: кто-то из наших жителей не
может пройти мимо, проявляет мило-
сердие, например, подкармливает
бездомных кошек, а кто-то катего -
рически против этой самодеятельно-
сти. Я с уважением принимаю любое
мнение и считаю, что каждый прав
по-своему. Но для того, чтобы наве-
сти порядок в этом вопросе, всем жи-

О животных рядом с нами
телям: и сторонникам,
и противникам - нужно
сесть за стол перего-
воров, учесть все мне-
ния и найти какой-то
компромисс. 

Напомню об идее использовать в
Висагинасе опыт других городов
(Вильнюса, Клайпеды), где обору-
дуются места для кормления кошек.
При наличии таких мест легче при-
сматривать за бездомными живот-
ными, контролировать их популяции.
На специально отведенных площад-
ках устанавливаются домики для
кошек, где животные могут укрыться
в холодную, ненастную погоду. Обу-
страиваются площадки так, чтобы

они никому не мешали -
вдали от жилых домов,
детских площадок, школ,
лечебных учреждений и
т.д. Помощь самоуправле-
нию в решении этого во-
проса готово оказать
предприятие «Visagino li-

nija», которое предлагает образцы
подобных домиков. Но вот устано-
вить их мы не можем, потому что
каждый раз возникают противоречия
- правильно ли выбрано место их
установки.

На сегодня ясно одно: проблему
нужно решать, потому и предлагаю
обсудить ситуацию. Если у вас, ува-
жаемые висагинцы, есть какие-то
идеи, предложения, пожалуйста, на-
правляйте их в приемную мэра (эл.
почта mere@visaginas.lt)».

Projekto „Pažink valsty bę“ da-
lyviai Draugystės pro  gim nazijos
mokiniai tę sia pa žintį su vietos savi-
valdos institucijomis. Lapkričio 13 d.
jie susitiko su Visa gino savivaldybės
administracijos direktoriumi Sergejumi Mickevičiumi. Mokiniai atėjo gerai pasiruošę
– uždavinėjo klausimus, domėjosi, už ką yra atsakingas administracijos direktorius,
aptarė vietines problemas bei aktualijas. 

Administracijos direktorius Sergejus Mickevičius šiltai atsiliepė apie susitikimą:
„Labai smagiai pabendravome su progimnazijos mokiniais. Vaikai domėjosi
savivaldybės veikla, pateikė siūlymų dėl miesto problemų sprendimo. Dėkoju už
įdomią diskusiją ir idėjas“.

Linkime šauniesiems projekto dalyviams sėkmės toliau pažįstant mūsų
valstybės institucijas.

Mokiniai tęsia
pažintį su vietos 

savivalda

И снова золото!
Висагинский боксер Александр Трофимчук

еще раз порадовал нас своей победой. С 7 по 10
ноября в Панявежисе проходил ХХ - юбилейный
международный турнир по боксу. Турнир носит
имя Виталиуса Карпачаускаса - прославленного
литовского спортсмена мирового класса, неодно-
кратного победителя международных состязаний.
В течение трех дней в Панявежисе сражались
боксеры из 80 государств. В весовой категории до
70 кг победителем среди юношей стал наш Алек-
сандр Трофимчук.

«Поздравляем, Александр, браво! - говорит директор администрации Сер-
гей Мицкевич. - Благодарим наставника Александра - его тренера Дениса
Найденова за достойное воспитание спортсмена!».

Jau greitai
Visagino eglės

įžiebimo šventė  

Lapkričio 30 d. 18 val. Santar -
vės aikštėje įžiebsime Visagino
eg lutę. Šventinę nuotaiką kurs
mu  zi kinė visaginiečių programa,
fejerverkas ir lengvojo roko grupės
„BIPLAN“ koncertas. Nuo 17.00 val. aikštėje šurmuliuos rankdarbių mugė. Bus
linksma. Ateikite!

Церемония зажжения огней 
на городской елке - совсем скоро!

В этом году праздник зажжения огней на главной висагинской елке со-
стоится 30 ноября, начало планируется на 18.00. Состоится церемония на
площади Сантарвес. Организаторы обещают создать всем праздничное на-
строение: готовится музыкальная программа, в празднике примет участие рок-
группа «BIPLAN», будет красочный фейерверк. С 17.00 на площади начнет
работать рождественская ярмарка. Приходите, будет весело!


